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Betreft: consultatie wijziging Bvr 2000 in verband met aanpassing van de
indexeringsbepaling

Geachte minister,

Bij brief van 15november2018 heeft u de Nederlandse orde van advocaten (NOvA) ter consultatie
voorgelegd de wijziging van het Besluit vergoedingen rechtsbijstand 2000 in verband met de
aanpassing van de indexeringsbepaling. De NOvA voldoet met deze brief graag aan uw verzoek.
De algemene raad verzoekt u dit advies bij de verdere uitwerking te betrekken.

Hoewel de NOvA de noodzaak erkent van de aanpassing en de hervatting van de indexering van
de vergoedingen, heeft de bestudering van de wijziging en toelichting daarop een aantal vragen
opgeleverd

In de wijziging van het besluit wordt aangegeven dat het indexcijfer voor de arbeidsproductiviteit,
waar het huidige besluit aan refereert, vanaf de indexering van de vergoedingen voor 2013 niet
meer wordt gepubliceerd door het CBS. Om die reden is destijds een ander CBS-indexcijfer
gehanteerd voor de indexeringen van de basisvergoeding en de administratieve vergoeding.
Vervolgens wordt aangegeven dat de vergoedingen op het niveau gebracht moeten worden
waarop deze zouden hebben gelegen indien vanaf 2013 de beter passende factor voor de
arbeidsproductiviteit zou zijn toegepast. De vraag die hierdoor rijst, is in hoeverre de
indexeringsbepaling niet reeds in 2013 aangepast had moeten worden en wat deze aanpassing
voor de vergoedingen zou hebben betekend. De NOvA ziet graag een nadere toelichting op dit
punt.

De zorgen die de NOvA heeft over het tijdelijk stopzetten van de indexering zijn
bekend bij uw ministerie. Dat wederom ervoor wordt gekozen om de periode 2015 tot
en met 2018 buiten beschouwing te laten bij de herberekening is dan ook
teleurstellend en zorgelijk. Dit betekent volgens de NOvA immers dat niet alleen
sprake is van achterstallig onderhoud voor wat betreft de puntentoekenning1,maar ook

1 Andere lijden Evaluatie puntentoekenning in het stelsel van gesubsidieerde rechtsbijstand’, Commissie-
Van der Meer, oktober 2017.

2,,.6 XM D’’. 4’’;

(‘70 335 35 35

,U, 0/0
. 555 55 3

P iu. 3)59

250u (,W Den

www dvoc ‘Itenorde



NDRLANDS 0PD VAN ADVOCATEN

voor wat betreft de vergoedingen zelf. De vraag is dan ook waarom niet wordt gekozen om het
stopzetten van de indexering van 2015 tot en met 2018 terug te draaien. Ook op dit punt, dat alles
te maken heeft met de toegang tot goede rechtsbijstand, ziet de NOvA graag een nadere
toelichting.

Tot slot is de NOvA benieuwd of deze indexering ten koste gaat van de noodzakelijke
investeringen in andere onderdelen van het stelsel, zoals de beloning van de advocaten die
werkzaam zijn binnen dat stelsel. Dat is gaten vullen met gaten. De plannen van uw ministerie om
te komen tot een herziening van het stelsel van gefinancierde rechtsbijstand moeten immers
budgetneutraal zijn volgens het regeerakkoord. In dat kader wil de NOvA graag een uitgebreidere
financiële duiding van de consequenties van deze indexering.

Met de meeste hooaachtin.
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